
 

  

Informații generale 

Prenume și Nume candidat (in aceasta ordine): Stelian-Cristian Ion 

Data nașterii candidatului (zz/ll/aaaa):24/06/1977 

Ocupația sau profesia candidatului: avocat 

Biografie 

M-am născut la Constanța în anul 1977. Sunt căsătorit și am o fetiță care abia a împlinit vârsta de 1 an. 

Tatăl meu este de profesie electrician, iar mama referent în cadrul fostei ICRAL. Amândoi sunt acum în 

pragul pensionării.  

 

Am copilărit în cartierul Tomis Nord, aproape de Parcul Tăbăcăriei, situat în jurul lacului omonim. Am 

urmat cursurile Școlii Generale nr. 29, o școală dotată cu o sală de sport proprie și cu trei terenuri de sport 

în aer liber de care ne foloseam mai ales în afara orelor de curs. În perioada gimnaziului am practicat 

baschetul la Clubul Școlar Sportiv nr. 1, obținând locul II la Campionatul Național de Minibaschet, 

Târgoviște, 1988. Am participat la mai multe olimpiade de limba română. 

 

Deși se părea că am înclinație mai mult spre profilul umanist, m-am înscris la Liceul Teoretic Ovidius, la 

profilul matematică-fizică. În perioada liceului am făcut parte din corul Vox Maris, condus de maestrul 

Boris Cobasnian, participând la două concursuri internaționale în Italia și Turcia. 

 

Spre finalul liceului, fiind atras de domeniu juridic,  m-am înscris la Facultatea de Drept din cadrul 

Universității din București, unde am fost admis în urma unui examen destul de dur. Cei patru ani de 

facultate, între 1997 și 2001, au fost deosebit de intenși. Am avut colegi excepționali și profesori 

eminenți. 

 

Deși a existat tentația de a rămâne în București după terminarea facultății, dragostea față de Constanța a 

fost mai mare. M-am reîntors în orașul natal, unde, în urma unui examen am fost declarat admis în barou. 

Din anul 2002 și până în prezent am practicat cu plăcere profesia de avocat, la început în cadrul unei 

societăți profesionale, apoi în cadrul propriului cabinet. 

 

În plan civic, îmi amintesc de primele manifestări din timpul facultății, respectiv de grevele studențești la 

care am participat activ în cadrul ligii studenților, pentru înbunătățirea condițiilor din căminele studențești 

și pentru mărirea burselor de studiu. Ulterior, începând cu anul 2013, latura mea pregnant ecologistă s-a 

manifestat prin participarea la nenumărate manifestații de protest în care am militat pentru protecția 

mediului înconjurător.  

Tot în acea perioadă Constanța a început să fie sufocată de nenumărate proiecte imobiliare controversate.  

Au început să apară foarte multe blocuri în special pe spațiile verzi, cu încălcarea legislației din materia 

urbanismului și a protecției mediului. În momentul în care interesele imobiliare au ajuns în cartierul în 

care am copilărit am decis că este momentul să mă implic civic cu toate forțele. Constanța ajunsese de 

nerecunoscut: din cauza proastei administrări a decăzut foarte mult din punct de vedere economic, 

cultural și al calității vieții urbane. 



 

  

Am câștigat în calitate de avocat câteva procese cu oarecare rezonanță locală în domeniul urbanismului, 

împiedicând astfel unele proiecte imobiliare ilegale. În anul 2016, împreună cu un grup de avocați, 

economiști și ingineri, am pus bazele asociației Verde Urban care luptă pentru respectarea și 

îmbunătățirea  reglementărilor urbanistice, pentru protecția mediului, împotriva abuzurilor admnistrației 

publice și pentru creșterea gradului de implicare civică a cetățenilor. 

 

Deși nu am avut niciodată dorința de a mă înscrie în vreun partid politic, apariția mișcării USR m-a 

determinat să fac pasul spre politică, deoarece mă regăsesc pe deplin în setul de valori pe care acest partid 

nou și atipic le promovează. 

Valori si principii 

Practicarea unui sport de echipă m-a făcut înțeleg importanța sportului pentru dezvoltarea armonioasă, 

fizică și psihică, a unui individ precum și valoarea muncii în echipă.  

 

Apartenența la un ansamblu artistic m-a apropiat de cultură și mi-a demonstrat că împreună oamenii pot 

realiza lucruri mărețe.  

 

Perioada de pregătire intensă pentru admiterea la facultate, în barou, anii de studenție mi-au arătat că 

seriozitatea și tenacitatea pot fi calități prin care poți reuși în viață, fără a face compromisuri.  

 

Cei 14 ani de avocatură m-au ajutat să am o imagine de ansamblu asupra justiției din România cu 

plusurile și cu minusurile ei, astfel încât să pot identifica vulnerabilitățile acestui sistem. Justiția este o 

componentă de bază a oricărei democrații, iar noi trebuie să luptăm în permanență pentru promovarea 

unei justiții independente și eficiente. Activitatea pe care am desfășurat-o ca avocat mi-a oferit libertate 

de gândire și de acțiune, satisfacția de a apăra oameni aflați în dificultate, m-a ajutat să îmi dezvolt 

discernământul astfel încât să pot deosebi între diferitele nuanțe ale unor probleme complexe. Experiența 

în avocatură îmi oferă instrumente infailibile pe care le pot utiliza în rezolvarea unor probleme concrete 

de ordin profesional, de ordin civic și, mai nou, de ordin politic. Unui jurist îi este mult mai ușor să 

înțeleagă mecanismele democrației pentru că acestea sunt guvernate de norme care îi sunt mai accesibile. 

Un jurist poate înțelege mai ușor implicațiile unui act normativ.  

 

Activitatea civică m-a apropiat de oameni și de problemele lor. Am cunoscut valoarea voluntariatului și 

am realizat necesitatea promovării acestui tip de activitate, mai ales în formarea tinerilor. Fără asumarea 

unor astfel de activități o societatea nu poate progresa lesne, iar o democrație nu se poate îmbunătăți. 

Doar conștiința faptului că ceea ce se întâmplă în jurul nostru este în mare parte suma acțiunilor sau 

inacțiunilor noastre, ale tuturor, și că stă în puterea fiecăruia dintre noi să producă, la nivel mai mic sau 

mai mare, schimbarea în bine pe care și-o dorește, ar putea determina creșterea gradului de civilizație la 

care visăm de atâta timp. Doar prin implicare personală și prin înfrângerea comodității sau a resemnării 

vom putea realiza schimbări de substanță. Doar uniți, cei care înțelegem aceste lucruri, putem sparge 

zidul corupției și al incompetenței de care  ne lovim de atâta amar de vreme. 

 

Cinstea, corectitudinea și echilibrul sunt principii după care încerc să-mi duc existența zi de zi.  

 



 

  

Pasiuni, activitati extra, hobby-uri 

Îmi place să practic tenisul, ciclismul, îmi place fotografia de pe vremea când foloseam și developam filme din 

celuloid, îmi place orologeria. Probabil aș fi fost un bun ceasornicar, dacă aș fi ales această meserie. Dar pasiunile 

mele cele mai mari sunt soția și fetița mea, pe care le ador și cărora mi-aș dori să le pot oferi mai mult timp 

petrecut împreună. 


